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  PROTOKÓŁ  Nr XL/2009 

z przebiegu XL zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
odbytej w dniu 26 listopada 2009 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Zbąszynku 

Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, Pana Wiesława Czyczerskiego, 
Burmistrza Zbąszynka; Pana Jana Makarewicza, Zastępcę Burmistrza; Panią Dorotę 
Chłopowiec; główną księgową, dyrektorów szkół, kierowników jednostek organizacyjnych 
oraz pozostałych przybyłych  i  otworzył obrady XL sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o 
godz. 13.00. Jednocześnie stwierdził, że na sali obecnych jest 14 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji /listy obecności radnych oraz gości stanowią 
załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  

Minutą ciszy uczczono pamięć ś.p.Wandy Dec-Konon, Honorowej Obywatelki Gminy 
Zbąszynek oraz  śp. Jana Makarewicza, ojca Zastępcy Burmistrza Zbąszynka. 

Do pkt. 2. 

Wybór Sekretarza obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji 
zgłosił kandydaturę radnej Agnieszki Budych (wyraziła zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radną Agnieszkę Budych funkcji Sekretarza obrad sesji Rady - 
głosowało 14 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzem obrad sesji 
Rady została radna Agnieszka Budych. 

Do pkt.3. 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  

P o r z ą d e k   o b r a d : 

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady  
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie 

międzysesyjnym 
6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Analiza Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 

Zbąszynek  
9. Podjęcie uchwał 
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a/  w sprawie zmian budżetu gminy i w budżecie gminy na 2009 rok (projekt nr 1) 
b/  w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od  
     nieruchomości i opłaty targowej (projekt nr 2) 
c/  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  
     na  terenie gminy Zbąszynek (projekt nr 3) 
d/  w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

               odprowadzania ścieków na rok 2010 (projekt nr 4)  
          e/  w sprawie przyjęcia programu gospodarczego pn. "Program usuwania azbestu  
               oraz wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Zbąszynek" (projekt nr 5) 

f/  w sprawie przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem  
               i Rodziną w Gminie Zbąszynek na lata 2009-2013 (projekt nr 6) 

g/  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  
               na lata 2009-2013 (projekt nr 7) 

10. Odpowiedzi na interpelacje 
11.Oświadczenia i wolne wnioski 
12.Zakończenie obrad 

W wyniku głosowania porządek sesji przyjęto jednogłośnie. 

Do pkt 4. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował radnych, że protokół z ostatniej sesji 
przez czas trwania sesji jest wyłożony do wglądu i jeżeli nie będzie uwag zostanie przyjęty 
w pkt.12 porządku obrad. Projekt protokołu został wcześniej przesłany na skrzynki  
e-mailowe radnych. 

Do pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/.     

W trakcie przedstawiania informacji na salę obrad przybył radny Krzysztof Krzywak. Aktualna 
liczba radnych -15. 

Do pkt.6 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Burmistrz Wiesław Czyczerski przedstawił informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  

W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie 
międzysesyjnym dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego 
w okresie międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 29 
października 2009r. do 25 listopada 2009r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu/. 
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Do pkt.7  

Interpelacje i zapytania 

Radny Wojciech Półtorak zapytał, co na dzień dzisiejszy dzieje się z nieruchomością 
„starego” internatu Technikum Leśnego w Rogozińcu, czy nieruchomość zostanie zbyta w 
drodze przetargu, czy zostanie przekazana powstającej fundacji za symboliczną 
„złotówkę”? 

W temacie budowy obwodnicy północnej Zbąszynka radny Ryszard Dembniak zgłosił 
zapytanie dlaczego prace przy realizacji tej inwestycji nie zostały jeszcze rozpoczęte 
skoro początek prac zaplanowano na 2 listopada br? 

Ponadto radny Ryszard Dembniak zapytał, czy na ulicy Koszarowej w Zbąszynku byłoby 
możliwe usprawnienie istniejących lamp skoro w budżecie na przyszły rok odstąpiono od 
modernizacji oświetlenia na tej ulicy Koszarowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Grażyna Znamirowska-Szwarc zgłosiła zapytanie czy 
zaplanowano już „akcję zima” i kiedy na wsie zostaną rozwiezione skrzynki z piaskiem? 

Do pkt. 8 

Analiza Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 
Zbąszynek 

Informację w temacie analizy Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 
Zbąszynek  przedstawiła Danuta Kłos, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Zbąszynku /analiza stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, że merytorycznie szczegółową analizą 
Strategii zajęła się podczas swojego posiedzenia Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy 
Społecznej, po czym odczytał opinię Komisji. 
Radny Wojciech Półtorak zapytał, czy realizacja Strategii będzie wymagać dodatkowego 
zatrudnienia osób? 
W odpowiedzi Kierownik OPS poinformowała, że do realizacji i aktualizacji Strategii 
został przez Burmistrza powołany zespół. Ponadto Kierownik zaznaczyła, że nie 
przewiduje się dodatkowych gratyfikacji dla osób z tego zespołu a zatem również 
dodatkowego zatrudnienia osób. Kierownik OPS wyjaśniła, że jedynie przy ewentualnym 
pozyskiwaniu środków z zewnątrz może pojawić się możliwość zatrudnienia pracownika 
socjalnego ale tylko na czas realizacji projektu. 
W wyniku głosowania przedstawioną analizę Strategii przyjęto jednogłośnie.  
 
Następnie Przewodniczący Rady wraz z Burmistrzem złożyli życzenia oraz 
podziękowania Pani Danucie Kłos, Kierownik OPS z okazji Dnia Pracownika Socjalnego, 
który obchodzony jest corocznie w dniu 21 listopada. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził 10-minutową przerwę. 
 
Po przerwie 
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Do pkt.9 
 

Podjęcie uchwał 

a/. 

Główna księgowa Dorota Chłopowiec odczytała projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu gminy i w budżecie gminy na 2009 rok wraz z uzasadnieniem (projekt nr 1).  
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo 
na swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Radny Wojciech Półtorak zapytał jaka była wysokość dofinansowania z projektu na 
organizację dożynek? 
W odpowiedzi Dorota Chłopowiec poinformowała, że jest to kwota 27.201,21 zł. 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
XL/57/2009 w sprawie zmian budżetu gminy i w budżecie gminy na 2009 rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 
XL/57/2009 w sprawie zmian budżetu gminy i w budżecie gminy na 2009 rok została 
podjęta  jednogłośnie /uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 

b/. 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości i opłaty targowej (projekt nr 2). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo 
na swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Radny Wojciech Półtorak zgłosił zapytanie do Przewodniczącego Komisji Porządku 
Publicznego i Praworządności, czy zgłoszony wniosek Komisji podczas wspólnego 
posiedzenia w dniu 24.11.2009r. dotyczący wynagrodzenia inkasentów – sołtysów 
zostanie dziś wprowadzony do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i 
zasad poboru podatku od nieruchomości i opłaty targowej? 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Praworządności Sylwester 
Budych wyjaśnił, że wniosek zapisany został w protokole z Komisji i stanowił wniosek do 
zmian w projekcie budżetu gminy na 2010 rok i został skierowany do Komisji Gospodarki i 
Budżetu, która ustosunkuje się do wniosków zgłoszonych przez wszystkie Komisje. 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 14 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym 
podjęła Uchwałę Nr XL/58/2009 w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru 
podatku od nieruchomości i opłaty targowej. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XL/58/2009 w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od 
nieruchomości i opłaty targowej została podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie 
wstrzymującym  /uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/. 
 
Celem wyjaśnienia kwestii poruszonej przez radnego Wojciecha Półtoraka, Burmistrz 
Wiesław Czyczerski zaznaczył, że nowa stawka zaproponowana przez Komisję 
Porządku Publicznego i Praworządności za roznoszenie nakazów płatniczych nie jest 
stawką podatkową, stąd nie ma nic wspólnego z podjętą uchwałą, jest to bowiem usługa i 
zwykła administracyjna czynność, którą zawiera się w formie umowy. 
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c/. 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych  na  terenie gminy Zbąszynek (projekt nr 3).  
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo 
na swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził 
głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
XL/59/2009 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  
na  terenie gminy Zbąszynek. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XL/59/2009 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych  na  terenie gminy Zbąszynek została podjęta  jednogłośnie  
/uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 

d/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2010 
(projekt nr 4). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo 
na swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził 
głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
XL/60/2009 w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2010. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XL/60/2009 w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2010  została podjęta  jednogłośnie  
/uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 

e/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 
gospodarczego pn. "Program usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest z 
terenu gminy Zbąszynek" (projekt nr 5). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo 
na swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził 
głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
XL/61/2009 w sprawie przyjęcia programu gospodarczego pn. "Program usuwania 
azbestu oraz wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Zbąszynek". 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XL/61/2009 w sprawie przyjęcia programu gospodarczego pn. "Program 
usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Zbąszynek" 
została podjęta  jednogłośnie  /uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu/. 
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f/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną w Gminie Zbąszynek na lata 2009-
2013 (projekt nr 6). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo 
na swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził 
głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
XL/62/2009 w sprawie przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i 
Rodziną w Gminie Zbąszynek na lata 2009-2013. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XL/62/2009 w sprawie przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad 
Dzieckiem i Rodziną w Gminie Zbąszynek na lata 2009-2013 została podjęta  
jednogłośnie  /uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 

g/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  na lata 2009-2013 (projekt nr 7). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo 
na swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził 
głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
XL/63/2009 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie  na lata 2009-2013. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XL/63/2009 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie  na lata 2009-2013 została podjęta  jednogłośnie  /uchwała stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 

Do pkt.10 

Odpowiedzi na interpelacje 
 

W odpowiedzi na zapytanie radnego Wojciecha Półtoraka w temacie nieruchomości 
„starego” internatu Technikum Leśnego w Rogozińcu, Burmistrz poinformował, że  
ogłoszony został przetarg na oddanie w najem tej nieruchomości, w najbliższych dniach 
nastąpi jego rozstrzygnięcie, licytowana jest cena wywoławcza za m2 powierzchni 
użytkowej tej nieruchomości. Przetarg ogłoszony został na całą powierzchnię internatu, 
natomiast umowa ureguluje części związane z płatnościami podzielonymi na 
poszczególne lata i etapy zagospodarowania poszczególnych pomieszczeń. 
Odpowiadając na dalsze zapytanie Burmistrz poinformował, że jeżeli wspomniana 
fundacja zdecyduje się na warunki określone w przetargu to może w nim wystąpić. 

Odpowiadając na zapytanie radnego Ryszarda Dembniaka w temacie budowy obwodnicy 
północnej Zbąszynka Burmistrz wyjaśnił, że firma, która wygrała przetarg na wykonanie  
tego zadania stwierdziła, że okres 18 miesięcy przeznaczony na realizację tej inwestycji 
jest wystarczający, by móc rozpocząć prace z początkiem nowego roku. Biorąc pod 
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uwagę potencjał firmy jak również zbliżający się okres zimowy, przychylono się do 
zgłoszonej opinii. 

W odniesieniu do sugestii radnego Ryszarda Dembniaka w kwestii usprawnienia 
istniejących lamp na ulicy Koszarowej w Zbąszynku, Burmistrz stwierdził, że teoretycznie 
jest to możliwe, ale trzeba wziąć pod uwagę, że zlokalizowane tam lampy nie spełniają 
żadnych parametrów, jeżeli chodzi o oszczędność energii.  

W odpowiedzi na zapytanie Wiceprzewodniczącej Rady Grażyny Znamirowskiej-
Szwarc Burmistrz poinformował, że jesteśmy po rozstrzygnięciach przetargowych i przed 
podpisaniem stosownych umów, natomiast pojemniki napełnione solanką zostaną 
rozwiezione jeszcze przed zimą. 

Radny Wojciech Półtorak zgłosił dodatkowe zapytanie, czy jeżeli organizacja pożytku 
publicznego wygra przetarg na nieruchomość „starego” internatu to zostanie również  
obciążona podatkiem w kwocie 6,50 zł? 

Burmistrz wyjaśnił, że w ramach podatku od nieruchomości za budynki zajęte na 
prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych 
można przyjąć w przetargu cenę wywoławczą, którą obecnie jest kwota 4,16 zł, nie będzie 
wymagane postąpienie.  
Ponadto Burmistrz poinformował, że odpłatność będzie odbywać się tylko za 
wykorzystywane powierzchnie, natomiast przez okres adaptacji i przygotowania 
pomieszczeń w budynku będzie zwolnienie z odpłatności. 

Do pkt.11 

Oświadczenia i wolne wnioski 

Ustosunkowując się do wyjaśnienia Burmistrza w sprawie zawierania umów na 
roznoszenie nakazów płatniczych radny Wojciech Półtorak stwierdził, że w przypadku 
sołtys Grażyny Znamirowskiej-Szwarc jak i swoim, z racji pełnienia funkcji radnych nie 
będzie możliwe zawieranie takich umów. 
Burmistrz wyjaśnił, że sołtysi odpowiadają za kwestię roznoszenia nakazów i mają ją w 
swojej dyspozycji, co oznacza, że stają się pracodawcą i mogą samodzielnie ustalić komu 
powierzają wykonanie tej usługi. 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur: 
- przypomniał o terminie najbliższego posiedzenia Konwentu, przyszłych posiedzeń 
Komisji Stałych oraz sesji, 
- życzył spokoju i skupienia podczas zbliżającego się Adwentu. 

Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że protokół z ostatniej sesji 
przez czas trwania sesji był wyłożony do wglądu i nie wpłynęły żadne uwagi co do treści. 
Następnie zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
- za przyjęciem protokołu z XXXIX sesji Rady głosowano  przy 14 głosach „za” i 1 
głosie wstrzymującym. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół  
z XXXIX sesji został przyjęty przy 14 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym.  

 



Rada Miejska w Zbąszynku   V kadencja Samorządu 
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Do pkt.12 

Zakończenie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1510 zamknął XL 
sesję. 

Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 

Magdalena Tomaszewska             Agnieszka Budych                        Jan Mazur 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz  
2. Sekretarz 
3. Główny księgowy 
4. Przewodniczący Rady 

 

 


